London
London — the capital of Great Britain is situated on the Thames River. It is the largest city in Europe with a population of eight and a quarter million. 

It is divided into four parts: the City, Westminster, the West End and the East End. 

The City is the business and commercial heart of Lon-don. Many banks, offices and firms are concentrated the-re. The Tower and St. Paul's Cathedral are in the centre. The Tower is about 900 years old. Many years ago it was a royal residence, then a prison. Now it is a museum. St. Paul's Cathedral is very large and fine. It was completed in 1710. The famous English architect Christopher Wren planned and built St. Paul's Cathedral. 

If the City is the business part of London, Westminster is the centre of administration. We can see the Houses of Parliament there. It is a beautiful building with two towers and a very big clock called Big Ben. The Houses of Parliament stand in Parliament Square. Westminster Abbey is opposite the Houses of Parliament. Many great Englishmen were buried in Westminster Abbey. To the west of Westminster Abbey you can see Buckingham Pa-lace. It is a royal residence. The ceremony of the chan-ging of the guards which takes place in front of Bucking-ham Palace is of great interest to the tourists. 

Rich people live in the West End. The best and most expensive clubs, restaurants and theatres, beautiful houses and parks are there. 

The East End — the district of plants, factories, slums and docks — is for the working people. London is unlike any other city in the world. It has rather wide streets but low houses. It looks very grey because there is so much rain and fog there. Only buses and pillar-boxes are red. This city has never been planned and it has many parts which are different from each other. 

Перевод текста: London 

Лондон — капитал Великобритании расположен на Реке Темзы. Это - наибольший город в Европе с населением восьми с четвертью миллионов. 

Это разделено на четыре части: Город, Вестминстер, Уэст-Энд и Ист-Энд. 

Город - деловое и коммерческое сердце Лондона. Много банков, офисы и фирмы сконцентрированы там. Башня и Собор Святого Павла находятся в центре. Башне приблизительно 900 лет. Много лет назад это было королевское место жительства, затем тюрьма. Теперь это - музей. Собор Святого Павла является очень большим и прекрасным. Это было закончено в 1710. Известный английский архитектор Кристофер Рен планировал и строил Собор Святого Павла. 

Если Город - деловая часть Лондона, Вестминстер - центр администрации. Мы можем видеть Здания Парламента там. Это - красивое здание с двумя башнями и очень большими часами по имени Big Ben. Здания Парламента стоят в Квадрате Парламента. Вестминстерское аббатство - напротив Зданий Парламента. Много больших англичан были похоронены в Вестминстерском аббатстве. На запад Вестминстерского аббатства Вы можете видеть Букингемский Дворец. Это - королевское место жительства. Церемония изменения охранников, которое имеет место перед Букингемским Дворцом, представляет большой интерес для туристов. 

Богатые люди живут в Уэст-Энде. Лучшие и самые дорогие клубы, рестораны и театры, красивые здания и парки - там. 

Ист-Энд — район заводов, фабрик, трущоб и портового бассейна — является для рабочих. Лондон непохож на любой другой город в мире. Это имеет довольно широкие улицы, но низкие здания. Выглядит очень серым, потому что есть так много дождя и тумана там. Только автобусы и почтовые ящики красны. Этот город никогда не запланировался, и это имеет много частей, которые отличаются от друг друга.

